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Probusclub “De Liemers” 
 
Bankrekening NL90ABNA0555662179 t.n.v. Probusclub “De Liemers” 
Ledental: 32 
Website: www.deliemers.probus-nederland.nl   
gebruikersnaam: zevenaar 
wachtwoord: inonshuis 
 
 
Bijeenkomst op 5-12-2019 in Ons Huis (tel.0316 523690) 
Aanwezig: 24 leden 
Afwezig: Wim Wismans, Leo van de Boom, Willem Zevenbergen 
 

1.Opening Klaas opent de vergadering met een speciaal welkom voor Eef die na enkele 
malen afwezigheid weer present is. 

   2.Bestuursmededelingen. Zijn er niet 
3. Ingekomen stukken: een overlijdensbericht van Hennie Ardesch, bestuurslid van 
Probus Nederland. Lies en Gemma hebben namens onze club medeleven betuigd door 
het sturen van een kaart respectievelijk  een brief. 
4 Nieuwsbrief 332: n.a.v: de tentoonstelling in het Liemers Museum over landgoed Huis 
Zevenaar was een groot succes. De organisatie was perfect en leuk is te vermelden dat 
Joyce van Katwijk, de bewoonster van het landgoed, geridderd is.  
Els heeft haar schilderij verkocht. Op zondag zijn er 272 bezoekers geweest. 
Mariette merkt op dat op blz.1 staat dat zij bij Claartje is geweest is. Dit moet zijn: ze 
heeft haar gebeld. Op blz. 2 staat Cyrius, dit moet zijn: Darius de Grote 

     5.Lief en leed. Er is op dit moment niets te melden. 
     6.Programmacommissie Voor 2020 zijn er al wat aanmeldingen maar ook is er nog  
     ruimte in het programma. Wie biedt? 
    7. Rondvraag: Rina vraagt wat het programma voor de volgende keer is.  
     Wim van Heugten houdt een lezing en Mariette vervolgt haar verhaal over Iran. 
     Er is een tentoonstelling in Nijmegen waar Stoni, Els en Nico zullen exposeren. 
     Jacques meldt dat hij een nieuwe kandidaat weet voor lidmaatschap. Hij zal een naam    
     Aan het bestuur doorgeven. 
     Niels vertelt dat de fysiotherapiepraktijk van zijn dochter 20 jaar bestaat en dat is  
     gevierd. 
     Wim  meld dat de situatie van zijn kleinzoon stabiel is maar dat hij nog wel geopereerd 
     moet worden. Eric meldt dat er zondag gebridged wordt bij Thea.  
 

De lezing vandaag wordt gehouden door Klaas en gaat over de insectenafname. 
Dat dit een serieus probleem is wordt door niemand betwijfeld, en door vele 
onderzoeken bevestigd. Er zijn miljoenen soorten insecten beschreven ( een insect 
heeft altijd 6 poten). 
De afname is te merken aan bloemen en struiken zoals de vlinderstruik en 
guldenroede waar minder vlinders en bijen op te zien zijn. Ook merkbaar is minder 
insecten op de voorruit van de auto. 
In diverse landen wordt  onderzoek gedaan zoals in Duitsland met Malaise fallen 
(een soort tenten met oplopend dak) waar bovenin een verdovende vloeistof zit om 
de insecten te vangen. Afname is gevonden van 75 % van de totale hoeveelheid 

http://www.deliemers.probus-nederland.nl/


insecten. Een alarmerend Zwitsers onderzoek toonde aan dat 60% van de soorten in 
gevaar zijn in land en water.  Ook in Nederland en België  is onderzoek gedaan en 
dat levert eenzelfde beeld op. Er is een duidelijke afname van insecten vooral in 
Brabant en Drenthe. In de VS zijn in 20 jaar 96% hommels verdwenen. 
Gevolgen zijn minder bestuiving en de ecosystemen worden bedreigd. 
Kortom een fors probleem met meerdere oorzaken zoals: verlies leefomgeving, 
vervuiling, klimaatverandering, zeespiegelstijging, temperatuurstijging. In Brabant 
zijn 18 bijenvolken gedood door fipronil!. Ook windmolens kunnen een oorzaak zijn. 
Zijn er oplossingen voor het probleem? 
Voor het herstel is in Nederland een netwerk opgericht, het NERN, bestaande uit 
vertegenwoordigers van wetenschap, boerenorganisaties, supermarkten, 
natuurbescherming en banken. Met behulp van het Deltaplan biodiversiteitsherstel  
wil men komen tot herstel van de biodiversiteit.  
 
Klaas wordt bedankt met het gebruikelijke applaus waarna de bar weer geopend is. 
Volgende bijeenkomst is 19 december met als sprekers Wim van Heugten en 
Mariette Fizaan 
 
Nelleke Oosterhof 
 
 


